
PROTOKÓŁ NR 12/07

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury,

które odbyło się 20 listopada 2007 roku

w Biurze Rady Miejskiej w Kowarach.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:05. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:

1. Anna Klepacz – Przewodnicząca Komisji,

2. Ewa Pędziwiatr,

3.  Genowefa Pohoska,

4. Roman Tryhubczak,

5. Piotr Tyrawa.

Zaproszone osoby:

1. Mirosław Górecki – Burmistrz Miasta Kowary,

2. Czesław Mikicki – Sekretarz Miasta,

3. Mieczysław Ławer – Skarbnik Miasta,

4. Gabriela Kolaszt – Dyrektor Gimnazjum im. Stanisława Lema w Kowarach,

5. Krystyna Patynowska – Zastępca Dyrektora Gimnazjum im. Stanisława Lema w Kowarach,

6. Jan  Wojdan  –  Przewodniczący  Zespołu  Konsultacyjnego  ds.  Współpracy  z  Organizacjami 

Pozarządowymi,

7. Zofia Trojnar – Zespół „Kowarskie Wrzosy”.

Porządek obrad:

1. Omówienie sytuacji Zespołu Szkół Ogólnokształcących Gimnazjum im. Stanisława Lema, związanej 

z przygotowaniem projektu finansowego na 2008 rok.

2.  Wystąpienie  p.  Wojdana,  Przewodniczącego  Zespołu  Konsultacyjnego  ds.  Współpracy  z  

Organizacjami Pozarządowymi.

3. Rozważenie możliwości utworzenia stypendium dla uczniów kowarskich szkół.

4. Sprawy rożne.

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu p. 

Trojnar,  która  -  wymieniwszy  ubiegłoroczne  uroczystości  z  udziałem  Zespołu  „Kowarskie  Wrzosy”  – 

oznajmiła, iż jego Członkinie zniechęca nieustanny brak środków finansowych. P. Trojnar poprosiła, by Radni 

wzięli pod uwagę, że Zespół promuje Kowary i przyznali mu 15 tys. zł.

 P.  Ławer  uznał,  iż  powinno  dojść  do  konfrontacji  z  udziałem  Zespołu  oraz  p.  Kalińskiego,  Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Kultury.

 Burmistrz  –  stwierdziwszy,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  Dyrektor  MOK  pisał  wnioski  o 

dofinansowanie z zewnątrz – zaprosił na spotkanie w sprawie pomocy dla organizacji pozarządowych, które 

odbędzie się 23 listopada o godzinie 14:00 w „Przedwiośniu”. Jego inicjatorem jest p. Zakrzewska, Radna 
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Sejmiku Województwa Dolnośląskiego.

 P. Klepacz oznajmiła, iż Radnym zależy, aby „Kowarskie Wrzosy” otrzymywały zagwarantowane dla nich 

środki.  Przewodnicząca  Komisji  zapowiedziała  zorganizowanie  spotkania  w  tej  sprawie  z  udziałem 

Burmistrza, Skarbnika, Dyrektora MOK oraz Zespołu.

Ad.  1 P.  Patynowska  szczegółowo  omówiła  informacje  ujęte  w  piśmie  Dyrekcji  oraz  Rady 

Pedagogicznej ZSO w Kowarach (załącznik nr 2), dotyczącym projektu finansowego Szkoły.

  Po dyskusji na ten temat głos zabrał Burmistrz, który – nawiązując do słów, jakie padły w trakcie Rady 

Pedagogicznej ZSO jakoby „Burmistrz zabrał pieniądze na SKS” - stwierdził, że nie życzy sobie, aby czyniono 

takie uwagi bez udziału Burmistrza oraz Skarbnika.

Burmistrz  zapytał  ponadto,  z  ilu  programów  ogłoszonych  przez  Ministerstwo  ZSO  pozyskało  środki, 

zaznaczając jednocześnie, iż p. Patynowska nie powinna mówić, że nauczyciele nie umieją napisać projektu o 

dofinansowanie, gdyż można je otrzymać z prostych projektów.

Burmistrz poinformował również, iż nie mógł się przygotować do posiedzenia, ponieważ – pomimo prośby – 

do dziś nie otrzymał danych od ZSO.

  P.  Patynowska odparła, że w trakcie Rady Pedagogicznej mówiono o cięciu planu finansowego, a nie o 

zabraniu pieniędzy przez Burmistrza.

  Burmistrz skonstatował, iż źle to przedstawiono, skoro zgłosiły mu to dwie osoby.

  P. Ławer oznajmił, że do planowanej kwoty dołożono już 32 tys. zł, zaznaczając jednocześnie, iż nadal nie 

wiadomo, ile wyniosą podwyżki dla nauczycieli.

  P. Klepacz zapewniła, że Komisja będzie pilnować spraw ZSO do czasu pojawienia się subwencji.

 Następnie  p.  Mikicki  przypomniał,  iż  niegdyś  kowarscy  przedsiębiorcy  zgłaszali  zapotrzebowanie  na 

absolwentów szkół zawodowych. Obecna kadra nauczycielska mogłaby prowadzić zajęcia, a przedsiębiorcy 

deklarowali chęć udostępnienia niezbędnego sprzętu. Sekretarz zasugerował rozważenie tego pomysłu, mimo 

że zrealizowanie go nie byłoby łatwe. 

  Podsumowując tę część posiedzenia p. Patynowska poprosiła, by zrobiono wszystko, co pozwoli uniknąć 

łączenia klas.

Ad.  2 P.  Wojdan  poprosił  Komisję  o  wsparcie  przy  utworzeniu  programu  współpracy  Urzędu 

Miejskiego z organizacjami pozarządowymi, w którym określone zostaną konkretne zasady owej współpracy.

  W trakcie dyskusji p. Ławer zaznaczył, iż Miasto stale zapewnia organizacjom oraz stowarzyszeniom pomoc 

techniczną.

  P. Tyrawa zaproponował sprecyzowanie, na co Miasto może przeznaczyć środki.

  Następnie rozmawiano na temat kalendarza imprez organizowanych na terenie Kowar.

Ad. 3 Po omówieniu kwestii formalno-prawnych przez p. Mikickiego, p. Klepacz wyjaśniła intencje 

Komisji – motywację uczniów do pracy poprzez wręczanie im nagród dla najlepszego ucznia w szkole. 

  Burmistrz poinformował, iż pod koniec ubiegłego roku szkolnego poprosił o wytypowanie z każdej szkoły 

uczniów  mających  zasługi  -  co  nie  musiało  być  jednoznaczne  z  najlepszymi  ocenami  –  którym  wręczył 

nagrody w postaci albumów.

  P. Pohoska zaproponowała utworzenie stypendium dla najlepszych uczniów – Radni przeznaczaliby na nie 
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część diety.

  Burmistrz poprosił o podanie szczegółów tego zamierzenia.

 P. Klepacz zapowiedziała opracowanie regulaminu, gdy zapadnie decyzja o realizacji tego pomysłu, dzięki 

któremu istniałaby szansa na kontynuowanie przez najlepszych uczniów nauki w kowarskich szkołach.

Ad. 4 P. Klepacz – nawiązując do pisma p. Krysiak, Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 (załącznik nr 

3)  – wyjaśniła  zasadność wykonania  ogrodzenia  terenu Szkoły,  prosząc  o uwzględnienie  tego zadania  w 

budżecie Miasta na 2008 rok.

  P. Pohoska oznajmiła, iż Szkoła powinna wygospodarować środki na ten cel z 303 tys. zł przeznaczonych na 

planowane w niej remonty, a Miasto może ewentualnie dołożyć brakującą część.

Przewodnicząca zgłosiła wniosek o zagwarantowanych w budżecie Miasta na 2008 rok 15 tys. zł na 

wykonanie  ogrodzenia  Szkoły  Podstawowej  nr  1.  Został  przyjęty  2  głosami  „za”,  przy  1  „przeciw”  i  2 

„wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 5 Członków Komisji.

  Następnie p. Klepacz odczytała pismo p. Marcinkowskiego, Prezesa Karkonoskiego Systemu Wodociągów i 

Kanalizacji z adnotacją Przewodniczącego o zwołanie posiedzenia Komisji 11 grudnia w Szklarskiej Porębie.

WNIOSKI:

1. Zorganizowanie spotkania z udziałem Burmistrza, Skarbnika, Dyrektora MOK, które odbędzie się 

27 listopada 2007 rok o godzinie 16:00 w Biurze Rady Miejskiej.

2. Komisja wnioskuje o określenie precyzyjnych reguł finansowania organizacji pozarządowych oraz 

stworzenie indeksu usług, za które Miasto zwróci środki. 

3. Komisja wnioskuje o zagwarantowanie w budżecie Miasta na 2008 rok 15 tys. zł na wykonanie 

ogrodzenia Szkoły Podstawowej nr 1.

4. Komisja prosi Burmistrza o zwrócenie się do Proboszcza o umieszczenie tablicy informującej o 

godzinach otwarcia Kaplicy Św. Anny, możliwości jej zwiedzania oraz o jej historii. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 19:05.

Protokołowała:                                                                                               Przewodnicząca Komisji

Sylwia Wątroba                                                                                                    Oświaty i Kultury
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